
Protokół Nr LI/18

z LI sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 27 marca 2018 r.

w Miejskiej Sali Koncertowej

(czas trwania godz.:12:00 – 18:00)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady LI sesji Rady Miasta Piły otworzył Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Przewodniczący stwierdził,  że na sali jest  quorum - obecnych było 21 radnych (nieobecni byli

radni: Teresa Kasior i Marek Toboła) - pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał oraz

powitał  przybyłych  radnych  i  zaproszonych  gości  –  listy  obecności  stanowią  załączniki  do

protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że w związku z incydentem, który miał miejsce

przed rozpoczęciem sesji  chciałby poinformować o dwóch zapisach. Przewodniczący zacytował

fragment Statutu: „§ 39. 1. Przewodniczący czuwa nad sprawnym przebiegiem obrad, a zwłaszcza

nad zwięzłością wystąpień radnych oraz innych osób uczestniczących w sesji. 2. Przewodniczący

może czynić radnym uwagi dotyczące tematu, formy i czasu trwania ich wystąpień, a w szczególnie

uzasadnionych  przypadkach  upomnieć  mówcę.  3.  Jeżeli  temat  lub  sposób  wystąpienia  albo

zachowania radnego w sposób oczywisty zakłócają porządek obrad bądź uchybiają powadze sesji,

Przewodniczący upomina radnego, a gdy upomnienie nie odniosło skutku może odebrać mu głos,

nakazując odnotowanie tego faktu w protokole. 4. Postanowienia ust. 2 i 3 stosuje się odpowiednio

do  osób  spoza  Rady  zaproszonych  na  sesję  i  do  publiczności.  5.  Po  uprzednim  ostrzeżeniu

Przewodniczący może nakazać opuszczenie sali tym osobom spośród publiczności, które swoim

zachowaniem  lub  wystąpieniami  zakłócają  porządek  obrad  będą  naruszają  powagę  sesji.”

Przewodniczący zacytował też fragment art. 52 Kodeksu wykroczeń: „§ 2. Kto: 1) przeszkadza lub

usiłuje przeszkodzić w organizowaniu lub w przebiegu niezakazanego zgromadzenia, 2) organizuje

zgromadzenie  bez  wymaganego  zawiadomienia  lub  przewodniczy  takiemu  zgromadzeniu  lub

zgromadzeniu zakazanemu, 4) bezprawnie zajmuje lub wzbrania się opuścić miejsce, którym inna



osoba lub organizacja prawnie rozporządza jako organizator lub przewodniczący zgromadzenia –

podlega karze ograniczenia wolności albo grzywny”. Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział,

że z całą stanowczością będzie egzekwował przestrzeganie przytoczonych zapisów. Odnosząc się

do kwestii transparentu, który pojawił się na sesji, przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że

wzywa do usunięcia tego transparentu, ale dodał, że nie jest w stanie wyegzekwować tego w sposób

prawny.

Przewodniczący  Rady Miasta  Piły powiedział,  że  zgodnie  z  pismem Prezydenta  Miasta  Piły

z dnia 23 marca br. prosi o dodanie do porządku obrad, w punkcie 20., projektu uchwały Rady

Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji projektu pn. „Cyfrowe Usługi

Miast”–  druk  nr  930.  Przewodniczący  powiedział,  że  przed  sesją  radni  otrzymali  w  wersji

papierowej autopoprawkę do projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej

Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2018-2029 oraz do projektu uchwały Rady Miasta Piły

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok – druk nr 933.

Przewodniczący Rady Miasta Piły zapytał, czy są inne propozycje do porządku obrad. W związku

z brakiem głosów, Przewodniczący przeprowadził głosowanie.

Głosowanie ws. wprowadzenia punktu do porządku obrad – druk nr 930:

Radni zagłosowali za wprowadzeniem powyższego punktu jednogłośnie - 20 głosami „za”.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy

XLVIII a LI sesją Rady Miasta Piły - druk nr 910.

3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 909.

4. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z tematów poruszanych na Sesji Rady Powiatu w Pile

odnoszących się do Miasta Piły - druki nr 931, 932.
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5. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci

szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego w Gminie Piła - druk nr

908.

6. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Gminnego programu rewitalizacji dla

miasta Piły - druk nr 914.

7. Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Kazimierza Wielkiego i rzeki Gwdy - druk nr 915.

8. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Okrzei i Rynkowej - druk

nr 916.

9. Projekt uchwały Rady Miasta  Piły zmieniającej uchwałę Nr XXVII/417/16 Rady Miasta

Piły z dnia 29 listopada 2016 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły na obszarze osiedla Staszyce, w rejonie ul.

Osiedlowej i ul. Ludwisarskiej - druk nr 917.

10.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w sprawie  zmiany Uchwały  Nr  XLVII/613/14  Rady

Miasta  Piły  z  dnia  24  czerwca  2014  roku  w  sprawie  ustalenia  przystanków

komunikacyjnych, udostępnianych dla operatorów i przewoźników, oraz warunków i zasad

korzystania z przystanków komunikacyjnych których właścicielem lub zarządzającym jest

Gmina Piła - druk nr 918.

11.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/406/05 Rady

Miasta  Piły  z  dnia  31  maja  2005  r.  w  sprawie  wysokości  opłat  za  usługi  przewozowe

świadczone przez Miejski Zakład Komunikacji Spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością

w Pile - druk nr 919.

12.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania

zwrotu  bonifikaty  udzielonej  od  opłaty  z  tytułu  przekształcenia  prawa  użytkowania

wieczystego w prawo własności nieruchomości zabudowanej na cele mieszkaniowe - druk

nr 920.

13.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie

i  wydzierżawienie  nieruchomości  oraz  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu

zawarcia umów - druk nr 921.
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14.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy - druk nr 922.

15.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości

położonej przy ul. Okrzei w Pile w związku z realizacją roszczenia wynikającego z art. 209a

ust. 1 ustawy o gospodarce nieruchomościami - druk nr 923.

16.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze

przetargu nieruchomości położonej przy ul. Dzieci Polskich w Pile - druk nr 924.

17.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej

Miasta Piły na lata 2018 - 2029 - druk nr 927. Autopoprawka - druk nr 933.

18.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok -

druk nr 928. Autopoprawka - druk nr 933.

19.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zaciągnięcie

długoterminowej pożyczki - druk nr 929.

20.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji

projektu pn. „Cyfrowe Usługi Miast”– druk nr 930.

21.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie podziału Gminy Piła na okręgi wyborcze,

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w okręgu wyborczym -

druk nr 913.

22.Raport  dotyczący  wykonania  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii

i  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz

efektów ich realizacji w Gminie Piła w 2017 r. - druk nr 925.

23.Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2017 - druk nr 926.

24.Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk nr 911.

25.Wolne głosy, wnioski i informacje.

26.Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Rady Miasta Piły odczytał informację w sprawie protokołu z XLVIII sesji Rady

Miasta Piły i postawił wniosek o przyjęcie protokołu z XLVIII sesji bez odczytania.

Głosowanie:
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Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 20 głosami „za”.

Przewodniczący Rady Miasta Piły odczytał informację w sprawie protokołu z XLIX sesji Rady

Miasta Piły i postawił wniosek o przyjęcie protokołu z XLIX sesji bez odczytania.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 19 głosami „za”.

Przewodniczący Rady Miasta Piły odczytał informację w sprawie protokołu z L sesji Rady Miasta

Piły i postawił wniosek o przyjęcie protokołu z L sesji bez odczytania.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 19 głosami „za”.

Ad 2.

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XLVIII

a LI sesją Rady Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 3.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że na ostatniej sesji była mowa o przejęciu przez miasto

lotniska i radny poprosił Prezydenta o kilka słów na ten temat.
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Radny  Marek  Andruszkiewicz powiedział,  że  13  marca  w  Urzędzie  Miasta  Piły  odbyło  się

spotkanie, w którym uczestniczyli m.in. przewodniczący rad osiedli. Na tym spotkaniu była mowa

o inwestycjach na osiedlach. Radny poprosił o przybliżenie tematu tego spotkania. 

Radna Teresa Kasior powiedziała, że w lutym na ul. Fabrycznej starsi Państwo stracili w wyniku

pożaru  dach  nad  głową.  Radna  zapytała  jak  wygląda  w  tej  chwili  sytuacja  poszkodowanych

w pożarze i poprosiła o informację, czy można tym ludziom w jakiś sposób pomóc. Radna Kasior

poprosiła  też  o  komentarz  w  sprawie  pikniku  country,  który  miał  być  zorganizowany  we

współpracy z miastem 26 maja. Radna dodała, że z doniesień medialnych wynika, że w tym roku

piknik country ma być realizowany we współpracy ze Starostwem Powiatowym.

Piotr Głowski, prezydent Miasta Piły powiedział, że o odpowiedź na pytanie w sprawie pożaru

prosi Krzysztofa Szewca, zastępcę prezydenta Miasta Piły.

Krzysztof Szewc, zastępca prezydenta Miasta Piły powiedział, że w wyniku pożaru, o którym

mówiła radna Kasior, spalił się praktycznie cały dom, który jest własnością PKP. Miasto podjęło

natychmiast działania i poprzez MOPS udało się starszym Państwu zapewnić dach nad głową oraz

ubrania. Ustalono z dyrektorem wydziału nieruchomości PKP, że do końca maja PKP ma znaleźć

odpowiedni lokal dla poszkodowanych w pożarze, a do tego czasu będą oni korzystać z gościny

ośrodka MOPS-u przy  ul.  Spacerowej.  Odnosząc  się  do kwestii  pomocy jakiej  można udzielić

poszkodowanym,  prezydent  Szewc  powiedział,  że  ponieważ  starsi  Państwo  stracili  cały  swój

dobytek,  to  jest  oczywiste,  że  pomoc  jest  potrzebna.  Prezydent  dodał,  że  istnieje  możliwość

udzielenia pomocy finansowej poprzez wpłatę ze specjalnym dopiskiem na konto Stowarzyszenia

“Pro-Senior”.

Marian  Martenka,  prezes  Stowarzyszenia  „Pro  –  Senior”  powiedział,  że  Stowarzyszenie

otworzyło subkonto, na które można wpłacać pieniądze na pomoc dla Państwa poszkodowanych

w pożarze. Numer konta i dokładne dane można znaleźć na stronie Stowarzyszenia, a sam numer -

dodał Marian Martenka - zaprezentuje on jeszcze przed zakończeniem tej sesji Rady.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, odnosząc się do kwestii inwestycji na osiedlach, że odbyło

się  kilka  spotkań  z  radą  osiedla  Staszyce  oraz  Motylewo.  Rozmowy  dotyczą  budowy  ścieżki
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rowerowej  oraz  uruchomienia  nowej  linii  autobusowej.  W  tej  chwili  brakuje  jeszcze  tylko

południowej  odnogi  ścieżki.  Przyczyną  opóźnienia  jest  m.in.  brak  współpracy  w  tym zakresie

z gminą Ujście. Niezależnie od tego postanowiliśmy - powiedział prezydent Głowski - połączyć

samo Motylewo. Odnosząc się do pytania dotyczącego pikniku country, Prezydent powiedział, że

współpraca z pomysłodawcą - panem Meszyńskim - zaczęła się kilka lat temu i zrobiliśmy wspólnie

już dwie edycje imprezy. Prezydent dodał, że w związku z  tym, że pan Meszyński zdecydował się

na  robienie  imprezy wspólnie  z  Powiatem,  to  poprosił  Regionalne  Centrum Kultury  -  Fabryka

Emocji  o zmianę terminu naszej imprezy. Odnosząc się do kwestii  lotniska,  prezydent Głowski

powiedział,  że  wczoraj  otrzymaliśmy  pierwsze  informacje  dotyczące  procedury,  która  została

zarekomendowana  przez  firmę,  która  z  nami  współpracuje  w  zakresie  utworzenia  lotniska.

Zaproponowano trzy scenariusze i musimy w ciągu dwóch, trzech tygodni wybrać jeden z nich i go

uruchomić. Prezydent pokazał na prezentacji kilka zdjęć, obrazujących jak wygląda w tej chwili

lotnisko i ukazujących zaśmiecone miejsca. Jednym elementem - powiedział Prezydent - jest akt

notarialny, a drugim - dokument przejęcia fizycznie lotniska. Prezydent Krzysztof Szewc prowadzi

od kilku tygodni bardzo intensywne rozmowy z Wojewodą, bo ważne jest to, że my nie przejmiemy

fizycznie obiektu do momentu, kiedy teren nie zostanie posprzątany. My do tego czasu spotykamy

się ze wszystkimi kluczowymi użytkownikami lotniska i  jesteśmy zgodni  w kwestii  kierunków

rozwoju  obiektu.  Oprócz  tego  pojawiają  się  nowe  projekty,  o  których  Prezydent  będzie  mógł

opowiedzieć niebawem.

Radny  Jacek  Bogusławski  zapytał,  czy  jest  możliwość,  aby  na  kolejną  sesję  przygotować

specjalny punkt poświęcony tematowi lotniska - perspektywom rozwoju i potrzebnym inwestycjom.

Prezydent Piotr Głowski odpowiedział, że nie chciałby teraz podawać konkretnej daty, ale jeszcze

przed wakacjami zostanie przedstawiony Radzie osobny punkt poświęcony kwestii lotniska.

Ad 5.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego w Gminie Piła przedstawił  Sebastian

Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.
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Dyrektor  Dzikowski poprosił  o  wprowadzenie  autopoprawki.  Chodzi  o  to,  aby  w  trzech

załącznikach, w miejscach, w których pojawia się nazwa ul. 14 Lutego, wpisać ul. Piotra Konieczki.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  powiedział,  że  omyłkowo  przystąpił  do

omawiania kolejnego punktu porządku obrad i zapomniał o 4. punkcie. Przewodniczący zapytał

radcę prawnego o opinię na temat dalszego procedowania.

Bożena  Krutulska-Góral,  radca  prawny  w  Urzędzie  Miasta  Piły  powiedziała,  że

Przewodniczący  może  wrócić  do  poprzedniego  punktu  przed  głosowaniem  w sprawie  obecnie

procedowanego punktu porządku obrad.

Ad 4.

Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  tematów  poruszanych  na  Sesji  Rady  Powiatu  w  Pile

odnoszących się do Miasta Piły.

Piotr Głowski, prezydent Miasta Piły powiedział, że odniósł się także do tego punktu w ramach

swojego wystąpienia.

Prezydent  Piotr  Głowski  powiedział,  odnosząc  się  do  tematu  poruszonego  wcześniej  przez

radnego  Bogusławskiego,  że  można  zaplanować  spotkanie  na  lotnisku  dla  radnych,  aby  mogli

ocenić obecną sytuację, a będzie też wtedy okazja do porozmawiania o planach.

Ad 5.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego w Gminie Piła, przed procedowaniem

punktu 4. przedstawił Sebastian Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Prezydent  Piotr Głowski powiedział,  odnosząc  się  do  kwestii  autopoprawki  zgłoszonej  przez

dyrektora Dzikowskiego, że jesteśmy w sporze prawnym z Wojewodą w kwestii nazwy ulicy.
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Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr LI/646/18 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 6.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Gminnego programu rewitalizacji dla miasta

Piły  omówiła  Teresa  Jakubowska,  zastępca  dyrektora  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy

Europejskich.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr LI/647/18 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 7.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

miasta  Piły  w  rejonie  ul.  Kazimierza  Wielkiego  i  rzeki  Gwdy przedstawiła  Iwona  Wojtecka,

dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Zbigniew Pyziak zapytał, w którym miejscu na tym planie w latach 90. był wmurowany akt

erekcyjny pod budowę nowej szkoły. Radny zapytał, czy to dotyczy tego planu.
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Dyrektor Wojtecka  odpowiedziała, że lokalizacja szkoły była wyznaczona wcześniej, a ten plan

nie obejmuje tego terenu. To jest teren przy ul. Kazimierz Wielkiego, ale w rejonie ul. Wyzwolenia,

a  teren,  który  pokazujemy  dziś  na  mapie  był  przeznaczony  pod  usługi  sportu  i  inne  usługi

publiczne. My zostawiamy te tereny jako usługowe, z wyszczególnieniem usług publicznych, więc

nie będą to tereny komercyjne.

Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 20 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 20 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 20 głosami „za”.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr LI/648/18 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 8.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic  Okrzei  i  Rynkowej  przedstawiła

Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że chce zwrócić uwagę na pewien błąd w załączniku nr 2 -

powinno być ks. Stanisława Olędzkiego, a nie ks. Stefana Olędzkiego. Radny powiedział też, że

przy zmianie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego zawsze teren był oznaczany

przerywaną linią i w tym przypadku w ramy tego terenu wchodzi przedszkole nr 11, a Dyrektor

mówiła o wyznaczeniu drogi wewnętrznej. Jeżeli od ul. Okrzei mamy budynek mieszkalny, dalej

jest parking i garaże, to w którym miejscu ma być wyznaczona droga wewnętrzna?

Dyrektor  Wojtecka  powiedziała,  że  błąd,  o  którym  powiedział  radny  został  wychwycony

wcześniej, ale ponieważ to jest uchwała dotycząca przystąpienia do sporządzenia planu, to ważne są

obszary,  których  plan  dotyczy,  a  reszta  stanowi  informacje  dodatkowe.  W uchwale  dotyczącej

sporządzenia  miejscowego  planu  nie  będzie  już  tego  błędu.  Odnosząc  się  do  drugiej  kwestii,

Dyrektor powiedziała, że droga wewnętrzna nie została wyznaczona wzdłuż garaży. Dojazd jest

teraz  po  terenie  przedszkola,  a  zmiana  służy  wyznaczeniu  pasa,  który  będzie  dojazdem  do

istniejących garaży. 

Prezydent Piotr Głowski  powiedział,  że  zmiany zawarte  w procedowanym projekcie  uchwały

dotyczą terenów dzisiaj niezagospodarowanych. Chcemy je wypełnić w taki sposób, aby stworzyć

zwarte zabudowy. 

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała nr LI/649/18 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 9.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę Nr XXVII/417/16 Rady Miasta Piły z dnia

29  listopada  2016  r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  na  obszarze  osiedla  Staszyce,  w  rejonie  ul.

Osiedlowej  i  ul.  Ludwisarskiej  przedstawiła  Iwona  Wojtecka,  dyrektor  Miejskiej  Pracowni

Urbanistycznej.
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Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała nr LI/650/18 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 10.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVII/613/14 Rady Miasta Piły

z dnia 24 czerwca 2014 roku w sprawie ustalenia przystanków komunikacyjnych, udostępnianych

dla  operatorów  i  przewoźników,  oraz  warunków  i  zasad  korzystania  z  przystanków

komunikacyjnych  których  właścicielem  lub  zarządzającym  jest  Gmina  Piła  przedstawiła  Lidia

Plewa, zastępca dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Jacek Bogusławski zapytał o autobus linii 20. 

Tadeusz  Majewski,  prezes  Zarządu  Miejskiego  Zakładu  Komunikacji  Sp.  z  o.o.  w  Pile

powiedział, że linia nr 20 będzie łączyć pl. Konstytucji 3 Maja z terenem działek, prowadząc przez

al.  Piastów,  ul.  Wodną  i  al.  Niepodległości,  a  autobus  będzie  zatrzymywać  się  na  wszystkich

przystankach znajdujących się na wymienionych ulicach. 

Radny Jacek Bogusławski zapytał, czy jest możliwość, żeby autobus przejeżdżał przez  ul. Różana

Droga. 

Prezes Majewski  odpowiedział,  że była rozważana taka możliwość, ale przejazd tą ulicą byłby

utrudniony ze względu na ograniczenia techniczne - szerokość jezdni i parkujące tam samochody.
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Radny  Marek  Andruszkiewicz  zapytał  o  kwestię  uruchomienia  nowego  przystanku  przy  ul.

Cichej.  W  mediach  społecznościowych  pojawił  się  już  rozkład  jazdy  autobusu  linii  nr  12  -

powiedział radny - i mieszkańcy pytają, czy to jest sztywny rozkład jazdy.

Prezes  Tadeusz  Majewski  powiedział,  że  są  to  propozycje,  które  wynikają  z  możliwości,  ale

w przyszłości będziemy zwracać uwagę na faktyczne wykorzystanie tej linii.

Radny Marek Toboła zapytał, czy w Pile funkcjonuje linia autobusowa nr 19.

Prezes Majewski powiedział, że nie ma linii nr 19.

Radny Marek Toboła zapytał dlaczego nowa linia autobusowa ma numer 20. Radny powiedział,

że rozwija się komunikacja publiczna i zapytał, czy nie warto rozważyć ujednoliconego charakteru

informacji  obecnych  na  przystankach  autobusowych,  obejmujących  wszystkie  podmioty

obsługujące komunikację publiczną.

Dyrektor Plewa odpowiedziała, że takie ujednolicenie już funkcjonuje w Pile, a warunek jest taki,

że rozkłady innych przewoźników muszą się różnić od naszego rozkładu jazdy.

Radny Jan Ficerman  powiedział,  że chce podziękować za uwzględnienie złożonej przez niego

interpelacji i umiejscowienie wiaty przystankowej na ul. Śniadeckich.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała nr LI/651/18 stanowi załącznik

do protokołu.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Ad 11.
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Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/406/05 Rady Miasta Piły

z dnia 31 maja 2005 r. w sprawie wysokości opłat za usługi przewozowe świadczone przez Miejski

Zakład Komunikacji Spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością w Pile przedstawiła  Lidia Plewa,

zastępca dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Jan Szwedziński  zapytał, czy w przypadku, kiedy w autobusie nie będzie biletomatu, to

u kierowcy będzie można kupić bilet bez dodatkowej opłaty.

Radna Zdzisława Karpińska zapytała, czy w biletomatach będzie można płacić tylko monetami,

czy też kartą płatniczą.

Dyrektor Plewa  odpowiedziała,  że biletomaty będą we wszystkich autobusach i  będzie można

płacić  zarówno  monetami  jak  i  kartą  płatniczą.  Natomiast  w  przypadku  awarii  biletomatu

u kierowcy będzie można kupić bilet bez dodatkowej opłaty.

Prezydent Piotr Głowski  powiedział,  że  biletomaty  będą  w każdym autobusie  i  płacić  będzie

można  gotówką,  ale  za  odliczone  pieniądze  oraz  przy  pomocy  karty  płatniczej.  Dodatkowo

użytkownicy autobusów mają do dyspozycji specjalne aplikacje w smartfonach.

Radny Marek Toboła  zapytał, co się stanie jeśli pasażer, który wsiądzie do autobusu nie będzie

miał przy sobie gotówki ani telefonu, tylko kartę płatniczą i okaże się, że biletomat jest zepsuty.

Radny zapytał, czy w takiej sytuacji, w przypadku kontroli, pasażer zapłaci karę za jazdę bez biletu.

Radny  Toboła  powiedział,  że  może  warto  rozważyć  opublikowanie  w  naszej  lokalnej  prasie

informacji na temat możliwości kupowania biletów w naszej komunikacji miejskiej.

Radny Jan Szwedziński  powiedział, że, jak rozumie, wszystkie biletomaty będą miały funkcje,

o  których  mówiła  Dyrektor  i  zapytał  jak  długo  potrwa  wymiana  biletomatów  we  wszystkich

autobusach.
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Dyrektor  Plewa  odpowiedziała,  że  biletomaty  zostaną  wymienione  do  końca  kwietnia.

Odpowiadając na pytanie radnego Toboły, Dyrektor powiedziała, że nie można jeździć bez biletu.

Radny Jacek Bogusławski  powiedział, że zaprasza wszystkich radnych na posiedzenie Komisji

Gospodarki Miejskiej, które odbędzie się 11 kwietnia w MZK.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała nr LI/652/18 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 12.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu

bonifikaty udzielonej od opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo

własności  nieruchomości  zabudowanej  na  cele  mieszkaniowe  omówiła  Julita  Grzegrzółka,

dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała nr LI/653/18 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 13.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie i  wydzierżawienie

nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów omówiła Julita

Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.
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Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr LI/654/18 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 14.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy omówiła  Julita Grzegrzółka, dyrektor

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr LI/655/18 stanowi załącznik

do protokołu.

Radny  Zbigniew  Pyziak  powiedział,  że  dopiero  dostrzegł  pewien  element  na  mapce  do

procedowanego  tematu.  Chodzi  o  pozycję  numer  3  -  ul.  Kilińskiego,  dzierżawa  pod  ogród

dydaktyczny. Radny zapytał kto jest wnioskodawcą.

Dyrektor  Grzegrzółka  odpowiedziała,  że  wnioskodawcą  jest  stowarzyszenie  działające  przy

zespole szkół ponadgimnazjalnych nr 3.

Ad 15.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości

położonej przy ul. Okrzei w Pile w związku z realizacją roszczenia wynikającego z art. 209a ust.
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1  ustawy  o  gospodarce  nieruchomościami  omówiła  Julita  Grzegrzółka,  dyrektor  Wydziału

Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr LI/656/18 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 16.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu

nieruchomości położonej przy ul. Dzieci Polskich w Pile omówiła  Julita Grzegrzółka, dyrektor

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr LI/657/18 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 17.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły

na lata 2018 - 2029. Autopoprawka. Projekt uchwały wraz z autopoprawką przedstawiła  Ewelina

Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Małgorzata  Karwacka,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta

poinformowała, że komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Radny  Marek  Toboła  powiedział,  że  kolejna  modyfikacja  WPF  i  wprowadzenie  nowych

projektów  pokazuje  siłę  i  moc  planowanych  inwestycji,  które  wpłyną  istotnie  na  życie

mieszkańców w praktycznie wszystkich sferach. Mimo skali inwestycji, na szczególne podkreślenie

zasługują  wskaźniki  zadłużenia.  Wskaźnik  zadłużenia  na  poziomie  32  %,  biorąc  pod  uwagę

sytuację innych miast, stawia nas w czołówce miast z najniższym zadłużeniem, dającym największe

możliwości  przy  ewentualnym  zaciąganiu  kolejnych  zobowiązań.  Indywidualny  wskaźnik,

plasujący się w środkowym przedziale, także daje gwarancję procesów inwestycyjnych w kolejnych

latach. Radny powiedział, że chce zapytać o kwestię zmiany terminu oddania kolektora przy ul.

Młodych. Radny zapytał, czy ta zmiana nie wpłynie na planowany proces inwestycyjny firmy Flex.

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że nie ma żadnego zagrożenia, a przeniesienie kolektora na wody

deszczowe jest konieczne.  

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr LI/658/18 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 18.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2018  rok.

Autopoprawka. Projekt uchwały wraz z autopoprawką przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik

Gminy Piła.

Skarbnik powiedziała, że chce zgłosić w ramach autopoprawki jedno sprostowanie. W sentencji

uchwały,  w  paragrafie  1,  punkcie  2  pojawiły  się  2  razy  wydatki  majątkowe  -  w  pierwszym

przypadku  wydatki  bieżące  po  zamianach  to  kwota  296  327  779  złotych,  natomiast  wydatki

majątkowe, to kwota 60 287 138 złotych.

Małgorzata  Karwacka,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta

poinformowała, że komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

18



Radna  Małgorzata  Karwacka  poprosiła  dyrektora  MOSIR-u  o  szczegóły  dotyczące  zakupu

ekranu LED, na zakup którego zapisaliśmy 550 tys. złotych.

Dariusz  Kubicki,  dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji  powiedział,  że

przeprowadziliśmy kalkulację. Organizując 6 lat temu imprezę związaną z Mistrzostwami Europy

w Piłce Nożnej wydaliśmy na usługę związaną z wynajęciem ekranu 300 tys. złotych. W ramach

tegorocznych  mistrzostw  tych  spotkań  będzie  więcej,  bo  64,  a  więc  i  koszt  byłby  większy.

Policzyliśmy,  że  w  czasie  roku  kalendarzowego  Miasto  kilkanaście  razy  korzysta  z  tego  typu

urządzeń, kosztuje nas to w skali roku około 200 tys. zł i oceniliśmy, że zakup takiego urządzenia

może się nam zwrócić w ciągu roku lub półtora roku.

Radny Marek Toboła  powiedział,  że inwestycja zwróci się szybko i wydatek jest uzasadniony.

Radny zapytał, czy będzie możliwość wykorzystania ekranu LED w hali MOSIR-u przy stadionie,

bo to pozwoliłoby np. na pokazywanie kibicom powtórek niektórych akcji.

Dyrektor Kubicki  powiedział, że ten ekran jest mobilny i ponieważ składa się z segmentów, to

można go dowolnie składać oraz dodał, że można go wykorzystać także wewnątrz budynku.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” - uchwała nr LI/659/18 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 19.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie długoterminowej

pożyczki przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Małgorzata  Karwacka,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta

poinformowała, że komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Prezydent  Piotr  Głowski  powiedział,  że  chce  zwrócić  uwagę  na  mnogość  projektów,  które

będziemy realizować po to, aby poprawić jakość życia w Pile.  Projekty te będą dotyczyć m.in.

wymiany pieców, fotowoltaiki, komunikacji miejskiej i oświetlenia ulic oraz rewitalizacji obszarów

nadrzecznych.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” - uchwała nr LI/660/18 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 20.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przystąpienie  do  realizacji

projektu  pn.  „Cyfrowe  Usługi  Miast”  przedstawił  Marek  Mikanowicz,  zastępca  dyrektora

Wydziału Administracyjnego.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr LI/661/18 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 21.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie podziału Gminy Piła na okręgi wyborcze, ustalenia

ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w okręgu wyborczym przedstawił Roman

Szarzyński, sekretarz Gminy Piła.

Sekretarz zgłosił autopoprawkę. W załączniku do uchwały, na stronie 1 - okręg nr 1, Śródmieście,

poz. 3 - prosimy w miejsce ul. 14 Lutego wpisać ul. Piotra Konieczki.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Prezydent Piotr Głowski powiedział, że wbrew opiniom protestujących wprowadza się zmianę,

którą  przedstawił  przed  chwilą  Sekretarz.  Po  raz  ostatni  -  podkreślił  Prezydent  -  Rada  może

decydować w zakresie okręgów wyborczych.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela  powiedział,  że  po  kilkunastu  latach  funkcjonowania

odrodzonego samorządu, kiedy wydawało się, że wchodzimy na wyższy poziom samorządności,

okazuje się, że pod potrzeby polityczne, partykularne, zmieniany jest obowiązujący system.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała nr LI/662/18 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 22.

Raport  dotyczący  wykonania  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  i  Gminnego

Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych  oraz  efektów  ich  realizacji

w  Gminie  Piła  w  2017  r.  przedstawiła  Ewa  Hołubiec,  dyrektor  Ośrodka  Profilaktyki

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Pile.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja omówiła raport bardzo dokładnie na swoim posiedzeniu.

Radna Teresa Kasior powiedziała, że raport przygotowany i przedstawiony Radzie przed chwilą

jest bardzo czytelny i robi duże wrażenie, a liczba uczestników programów i konferencji świadczy

o dobrym doborze tematów.

Ad 23.

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2017 przedstawiła  Wanda

Kolińska, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile.

21



Dyrektor Kolińska przedstawiła materiał w formie prezentacji.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zapoznała się z zaprezentowanym przed chwilą Radzie sprawozdaniem i radni podkreślali,

że cele mogą być realizowane tylko przy współpracy interdyscyplinarnej.

Radna Teresa Kasior zapytała, czy w chwili przekazania dzieci do pieczy zastępczej rodzice tych

dzieci znajdują się pod opieką asysty rodziny. Radna zapytała też jak duży procent dzieci powraca

do rodzin biologicznych.

Dyrektor Kolińska  odpowiedziała,  że  nie  zawsze  po  skierowaniu  dzieci  do  pieczy  zastępczej

rodzina  jest  obejmowana  asystą.  Odpowiadając  na  drugie  pytanie  radnej  Kasior,  Dyrektor

powiedziała, że w roku 2018 z pieczy zastępczej wróciło 18 dzieci.

Ad 24.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

Radna  Małgorzata  Karwacka  powiedziała,  że  otrzymała  odpowiedź  na  złożoną  przez  nią

interpelację.  Radna wyjaśniła,  że chodzi o przejście dla pieszych znajdujące się na ul. Kossaka

w rejonie zakładu Philips Lighting Poland. Radna poinformowała, że po wybudowaniu chodnika

dla  pieszych i  przebudowaniu  ścieżki  rowerowej  wzdłuż  tej  ulicy  istnieje  możliwość  realizacji

przejścia dla pieszych przy istniejącym tam sklepie spożywczym, ale  w celu wykonania przejścia

Zarząd  Dróg  i  Zieleni  w  Pile  zleci  wykonanie  projektu  organizacji  ruchu  i  w  przypadku

pozytywnego zaopiniowania przejścia przez zarządzającego ruchem w mieście - Starostę Pilskiego

- przejście dla pieszych zostanie wykonane w bieżącym roku.

Radna Maria Kubica  powiedziała, że otrzymała pozytywną odpowiedź na złożoną przez radną

interpelację.  Radna  wyjaśniła,  że  chodziło  o  wymianę  kloszy  lamp  znajdujących  się  na  ul.

Rodakowskiego.
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Ad 25.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Radny Włodzimierz Bystrzycki  powiedział, że Prezydent i Rada dbają o zdrowie najmłodszych

mieszkańców  Miasta  i  korzystając  z  tego,  że  sesje  są  transmitowane,  chce  poinformować

o możliwości bezpłatnego zaszczepienia dzieci z roczników 2013 - 2016 przeciwko pneumokokom.

Szczepienia odbywają się od 20 marca do 29 czerwca br. Szczepienia przeprowadzają wszystkie

przychodnie, które mają podpisane umowy z Narodowym Funduszem Zdrowia.

Radna Zdzisława Karpińska powiedziała, że chce podziękować i pogratulować pomysłodawcom

i organizatorom imprezy, która miała miejsce ostatnio na pilskiej Wyspie - chodzi o wielkanocne

poszukiwanie jajek. Impreza skupiła na Wyspie wielu pilan i to nie tylko tych najmłodszych. Radna

zaprosiła też wszystkich dorosłych mieszkańców do udziału w kolejnej edycji  “Dyktanda 500”.

Konkurs odbędzie się 21 kwietnia.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że był w ostatni weekend w szkole na Podlasiu, gdzie

odbywały się się zawody Finału Wielkopolski w Piłce Siatkowej Młodziczek. Radny powiedział, że

obecność na tych zawodach była dla niego dużą przyjemnością i dostarczyła mu wielu wrażeń.

Radna Maria Kubica  powiedziała,  że te zawody, to było wielkie przeżycie i  piękna sportowa

zabawa. Emocje w sali sportowej - powiedziała radna Kubica - sięgały zenitu i nie tylko obecni

w sali sportowej, ale też przechodzący obok szkoły mogli się o tym przekonać. Radna dodała, że

chce przy tej okazji pogratulować braciom Lach przygotowania tej pięknej imprezy sportowej.

Marian Martenka powiedział, że prosi Przewodniczącego o wyświetlenie numeru konta, na które

można  wpłacać  pieniądze  dla  osób  poszkodowanych  w  pożarze,  który  miał  miejsce  na  ul.

Fabrycznej, a o którym była mowa wcześniej. Pan Martenka dodał, że zainteresowanym przekazał

też kartki z numerem konta.
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Przewodniczący Rafał Zdzierela  powiedział, że otrzymał informację o wysokości opłat jakie są

pobierane za korzystanie z parkingu przy pilskim szpitalu.  Przewodniczący poprosił  Prezydenta

o odniesienie się do tej kwestii np. na następnej sesji Rady Miasta Piły.

Krzysztof  Szewc,  zastępca  prezydenta  Miasta  Piły  powiedział,  że  parking  przy  szpitalu  nie

należy  do  Urzędu  Miasta  tylko  do Starostwa Powiatowego  i  to  Starostwo ustala  stawki  opłat.

Prezydent dodał, że zwróci się z prośbą do szpitala o rozważenie zmiany stawek za parking.

Pan xxx powiedział, że jest mieszkańcem kamienicy przy ul. Śródmiejskiej 22 i chciałby wyjaśnić

kilka kwestii. Pan xxx powiedział, że chciałby, żeby prezydent Głowski zdementował pomówienia,

które  przekazał  na  temat  mieszkańców  tej  kamienicy,  sugerujące,  że  każdy  mieszkaniec  tej

kamienicy ma zadłużenie. Pan xxx powiedział, że to nie jest prawda, bo żadna z osób, które złożyły

wniosek o wykup mieszkania na własność tak dzisiaj, jak i 3 miesiące temu, kiedy Prezydent mówił

o tym, nie miała zadłużenia z tytułu opłaty za czynsz.

Przewodniczący Rafał Zdzierela  powiedział,  że na sesji, w szczególności też i w tym punkcie

omawiane są te tematy, które są w kompetencji Rady Miasta. Jeśli pan xxx prosi o sprostowanie, to

powinien zwrócić się do osoby, której ta prośba dotyczy.

Pan xxx powiedział, że chce się także odnieść do pisma z dnia 13 lutego br. otrzymanego przez

mieszkańców od Prezydenta Miasta  Piły,  podpisanego przez prezydenta Krzysztofa Szewca.  To

pismo jest odniesieniem się do prośby Ministerstwa Finansów, które wnioskowało o wyjaśnienie

tematu zarówno mieszkańcom kamienicy jak i Ministerstwu Finansów. Pan xxx powiedział, że chce

wyjaśnić dwie kwestie poruszone w tym piśmie, bo są one nieprawdziwe.

Przewodniczący Rady  zapytał jakie to ma odniesienie do uchwał Rady Miasta. Przewodniczący

powiedział,  że wybrani przez mieszkańców radni spotykają się na sesji po to,  aby podejmować

uchwały w imieniu mieszkańców. Codziennie, w godzinach od 7.30 do 15.30 czynny jest Urząd

Miasta Piły, w którym pracują pracownicy podlegli Prezydentowi. Jeśli w tym, o czym chce mówić

pan xxx są kwestie, którymi, w ramach swoich kompetencji, może zająć się Rada, to pan xxx może

te kwestie przedstawić.
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Pan xxx powiedział, że sprawy, które chce przedstawić są ważne i dodał, że uważał, że zarówno

radni jak i mieszkańcy chcieliby wiedzieć, co ma on do powiedzenia.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że nie wie o czym, chce powiedzieć pan xxx, ale

prosi, aby pan xxx mieścił się w tych ramach, które on wskazał.

Pan xxx powiedział, że chce przytoczyć akapit z pisma, o którym wspomniał: “W dniu 17 stycznia

2017 r. Miejski Zakład Gospodarki Mieszkaniowej w Pile przesłał złożony przez Panią wniosek

o wykup lokalu  mieszkalnego nr  3,  w odpowiedzi  na który  została  Pani  poinformowana przez

Prezydenta Miasta Piły, że aktualnie lokale mieszkalne w budynku przy ul. Śródmiejskiej 22 nie są

planowane  do  sprzedaży;  stąd  też  sprzedaż  lokali  w  przedmiotowym  budynku  została

wstrzymana.”.  Pan  xxx powiedział,  że wniosek o wykup mieszkania został złożony 24 czerwca

2016 roku, pierwsza odpowiedź nadeszła 15 lutego 2017 r.  Pan  xxx powiedział,  że,  jak widać,

Miejski  Zakład Gospodarki  Mieszkaniowej  bardzo długo przetrzymywał wniosek mieszkańców.

Pod koniec sierpnia 2016 r. pan  xxx był w MZGM, żeby zapytać o to, co dzieje się w sprawie

wniosku i otrzymał odpowiedź, że wniosek ten został już przekazany do Urzędu Miasta i jeśli pan

xxx chce się czegoś dowiedzieć w tej sprawie, to powinien się zgłosić do Urzędu Miasta. Pan xxx

powiedział, że był w Urzędzie Miasta i dowiedział się, że w tym momencie nie mogą pracownicy

nic powiedzieć i że mieszkańcy muszą czekać na pismo, ale nie powiedziano, że wniosek jeszcze

nie dotarł. Pan xxx przytoczył kolejny akapit z pisma, o którym powiedział wcześniej: “8 września

2017  r.  zgłosiła  Pani  chęć  spotkania  z  Prezydentem  Miasta  w  ramach  interwencji.  W trakcie

rozpatrywania interwencji w dniu 2 października 2017 r.,  Zastępca Prezydenta Miasta Piły, Pani

Beata Dudzińska,  potwierdziła, że Miasto nie sprzedaje mieszkań w tej kamienicy z uwagi na zły

stan  techniczny  budynku. Przyznała  Pani  wówczas,  że  nie  ma  możliwości  finansowej

wyremontowania  budynku  po  ewentualnym  wykupie.  Jednocześnie  poinformowała  Pani,  że

z  mieszkańcami  rozmawia  Pan  xxx,  który  proponuje  remont  lub  zamianę  mieszkań”.  Pan  xxx

powiedział,  że jego mama mówiła o tym, że nie ma możliwości wyremontowania, ale chodziło

o całą kamienicę, bo prezydent Dudzińska mówiła tak, jakby mama pana xxx miała wyremontować

całą kamienicę. Natomiast remont powinien dotyczyć takiej części jaka będzie należała do pani xxx

po  wykupie  mieszkania i  w  takiej  części,  oczywiście,  rodzina  byłaby  w  stanie  zrealizować
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zobowiązanie.  Lokatorzy  mieszkający  wyżej  w  tej  kamienicy  wykupili  mieszkanie  i  nie  mieli

żadnego problemu.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że jeśli pan xxx czuje się pokrzywdzony, to może on

złożyć  skargę  na  osobę,  organ,  który  zdaniem  pana  xxx go  skrzywdził  i  jeśli,  w  ramach  jej

kompetencji,  Radzie  przyjdzie  się  nad  tym pochylić,  to  tak  się  stanie.  Wtedy praca  będzie  się

odbywać na posiedzeniu komisji, a wnioski z tej pracy zostaną przedstawione Radzie. To są tematy,

które  interesują  pilan  i  ja  jestem  -  powiedział  Przewodniczący  -  jedną  z  wielu  osób

zainteresowanych przedstawieniem szczegółów tej sprawy.

Pan  xxx powiedział,  że chce się odnieść do jeszcze jednej kwestii,  do ostatniego zdania,  które

znalazło się w cytowanym wcześniej przez niego piśmie: “Jednocześnie poinformowała Pani, że

z  mieszkańcami  rozmawia  Pan  xxx,  który  proponuje  remont  lub  zamianę  mieszkań”.  Pan  xxx

powiedział, że to jest kłamstwo, bo kiedy mama pana xxx była na spotkaniu z panią Dudzińską, to

nie  miała  pojęcia,  że  jest  jakiś  inwestor  i  że  jest  nim  pan  xxx.  To  prezydent  Dudzińska

poinformowała  na  tym  spotkaniu  o  tym,  że  jest  inwestor,  że  jest  nim  pan  xxx i  że  jest  on

zainteresowany wykupem kamienicy, że z tego powodu Miasto na pewno nie udzieli im pozwolenia

na wykup mieszkania, ale panu xxx tak. Dowiedzieliśmy się też w czasie tego spotkania - dodał pan

xxx -  że najlepiej  by było gdyby się lokatorzy dogadali  z panem  xxx. Pan  xxx powiedział,  że

prezydent Dudzińska ewidentnie reprezentowała interesy pana  xxx i namawiała mamę pana  xxx,

żeby dogadała się ona z panem  xxx i aby zrzekła się ona prawa do pierwokupu mieszkania, co

potem zostało potwierdzone w piśmie wysłanym do pani xxx po paru dniach, a z którym pilanie już

mieli  okazję  się  zapoznać.  Pan  xxx powiedział,  że  za  całą  powstałą  aferę  z  tej  sprawie

odpowiedzialny jest tylko Urząd Miasta, bo można było załatwić tę sprawę inaczej.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że to właśnie Prezydent, w związku z informacjami,

które dotarły, złożył doniesienie do prokuratury i Przewodniczący wie, że sprawa jest w toku.

Prezydent Krzysztof  Szewc  powiedział,  że  prezydent  Piotr  Głowski  w żadnym momencie nie

powiedział,  że  wszyscy  mieszkańcy  są  zadłużeni.  Prawdą  jest  natomiast  to,  że  mieszkańcy  są

zadłużeni. Prezydent powiedział, że podtrzymuje słowa zawarte w piśmie skierowanym do pani xxx
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i przesłanym do wiadomości ministra Patryka Jakiego. Prezydent Szewc powiedział, że powtórnie

zweryfikuje informacje przekazane przed chwilą przez pana xxx.

Pan xxx powiedział,  że jeżeli mieszkaniec Piły przychodzi na sesję Rady Miasta, Rady Miasta,

która powinna interesować się problemami mieszkańców, i Przewodniczący nie chce udzielić temu

mieszkańcowi głosu albo próbuje ukierunkować jego wypowiedź, to pan xxx tu czegoś nie rozumie.

Pan xxx powiedział, że chciał skierować kilka spraw do prezydenta Piotra Głowskiego, ale niestety

nie ma go na sesji. Pan xxx powiedział, że zgadza się z przytoczonymi przez Przewodniczącego na

początku  sesji  zapisami  Statutu,  ale  trzeba  zauważyć,  że  zdarzenie,  do  którego  odniósł  się

Przewodniczący miało miejsce przed oficjalnym rozpoczęciem sesji.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że poruszył te sprawy ze względu na troskę o to, aby

pan  xxx nie  wkroczył  na  ścieżkę  kolizji  z  prawem i  z  tego  wynikało  półgodzinne  opóźnienie

rozpoczęcia obrad Rady.

Radny Jan Ficerman  powiedział,  że  faktem jest,  że  radni  służą  społeczeństwu  i  powinni  się

pochylić nad problemem mieszkańca. Radny powiedział,  że mamy Komisję Spraw Społecznych

w  Radzie  i  najlepiej  by  było  gdyby  ta  komisja  zajęła  się  problemem  i  będzie  ona  mogła

poinformować o wynikach swojej pracy Radę.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że dziękuje radnemu Ficermanowi za ten wniosek,

ale Przewodniczący uważa, że najwłaściwszą byłaby Komisja Gospodarki Miejskiej.

Radna Małgorzata Karwacka zapytała Prezydenta, czy kiedykolwiek zdarzyło się, żeby Miasto

sprzedało  mieszkanie  lub  budynek  razem z  lokatorami.  Radny  zapytała  też,  czy  Miasto  może

postąpić w taki sposób.

Prezydent  Krzysztof  Szewc  odpowiedział,  że  sprawa  toczy  się  przed  organami  ścigania

i nadzoruje to postępowanie prokuratura zewnętrzna. Prezydent powiedział, że powoływanie w tym

momencie dodatkowego organu do badania tej sprawy budzi jego wątpliwości, bo tym ma się zająć

niezawisły organ. Odpowiadając na pytanie radnej Karwackiej, prezydent Szewc powiedział, że nie
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ma  takiej  możliwości,  żeby  Miasto  sprzedało  kamienicę,  jeśli  nie  zaoferujemy  pierwszeństwa

nabycia dotychczasowym najemcom lokali.

Pani xxx powiedziała, że mieszka na ul. Węglowej i wyjaśniła, że zgłaszała kilka lat temu zadanie

do budżetu obywatelskiego - rzecz dotyczyła budowy placu zabaw. Pani xxx powiedziała, że wtedy

zabrakło 6, 7 punktów do zakwalifikowania zadania. Pani xxx powiedziała, że dzieci z tego rejonu

nie mają się gdzie bawić, a jest teren, gdzie można taki plac zabaw zrobić. Pani xxx powiedziała, że

prosi Radę o zainteresowanie się tym tematem.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że w tym roku odbędzie się kolejna edycja budżetu

obywatelskiego i zachęca do złożenia kolejnego wniosku w tej sprawie.

Radna Teresa Kasior powiedziała, że chce przy okazji bardzo serdecznie podziękować pani xxx,

bo to  jest  osoba współpracująca  z  radną przy  wielu  okazjach  -  także  w ramach wniosków do

budżetu  obywatelskiego.  Radna  powiedziała,  że  zbieranie  głosów  w  tym  rejonie,

o którym mówiła pani xxx jest bardzo utrudnione, choćby dlatego, że nie ma tam rady osiedla. 

Przewodniczący Rady  powiedział,  że  mimo wszystko zachęca  do  złożenia  kolejnego wniosku

w ramach budżetu obywatelskiego i zadeklarował, że zagłosuje na tę propozycję.

Radny Paweł Dahlke  powiedział, że głos pani  xxx był jak promyk słońca na tej sesji. Pani  xxx

siedziała na sesji i czekała kilka godzin, żeby zabrać głos. Radny powiedział, że po to jest m.in.

program rewitalizacji, który dzisiaj był zmieniany, aby rewitalizacją objąć te trudniejsze w mieście

dzielnice i miejsca. Radny powiedział, że popiera głos w sprawie pochylenia się nad tym tematem.

Radny Dahlke powiedział, że chce też zaapelować, aby w sytuacji kiedy prawo do zabierania głosu

nie  jest  nadużywane,  wysłuchać  głosu  mieszkańców,  bo  przecież  podkreślamy  cały  czas,  że

chcemy, by mieszkańcy uczestniczyli w tej części życia miasta, w sesjach - po to jest też taka duża

sala.

Radny Paweł Jarczak powiedział, że zwraca się do pani xxx, aby nie rezygnowała w tym roku ze

składania  wniosku  do  budżetu  obywatelskiego.  Ważne  jest  to,  że  już  w  ubiegłym roku  każdy
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z  mieszkańców  mógł  wybrać  5  dużych  projektów  i  5  małych,  więc  także  mieszkańcy  innych

rejonów mogą zagłosować na ten projekt.

Pan xxx powiedział, że tak jak powiedział radny Ficerman, jest Komisja Spraw Społecznych, która

może  zająć  się  sprawą,  o  której  była  dzisiaj  mowa.  Odnosząc  się  do  wypowiedzi  prezydenta

Szewca,  pan  xxx powiedział,  że  prawo mówi  wyraźnie  o  tym,  że  pierwszeństwo  wykupu  ma

lokator, ale Urząd Miasta, Prezydenci próbowali nakłaniać mieszkańców do zrezygnowania z prawa

pierwokupu lokalu. 4 października 2017 roku - to data pisma, w którym napisano, że w chwili

obecnej  sprzedaż  lokali  komunalnych  przez  Gminę  została  wstrzymana  i  że  w  związku

z powyższym proponuje się, aby lokatorka podjęła rozmowy z inwestorem, który zamierza wziąć

udział  w przetargu w celu  wykupienia i  wyremontowania  całej  kamienicy.  To pismo podpisała

prezydent Beata Dudzińska. Pan xxx powiedział, że nie wie jak inaczej niż próbą namawiania do

rozmowy z osobą, które nie jest właścicielem budynku można zinterpretować to pismo. W trakcie

spotkania 31 marca w gabinecie prezydenta Piotra Głowskiego - powiedział pan xxx - radny Lucjan

Szutkowski powiedział, że nie wie po co zajmować się problemem budynku przy ul. 1 Maja 4.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że, jak rozumie, pan xxx mówi teraz o innej sprawie.

Pan xxx powiedział,  że  tak  -  chodzi  o  budynek  przy  ul.  1  Maja  4,  którego  pan  xxx jest

mieszkańcem.  Radny Szutkowski  powiedział,  że  nie  wie  po  co  zajmować  się  tym problemem

budynku przy ul. 1 Maja 4, niech się nowy właściciel tego budynku tym przejmuje.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że trudno mu się odnieść do ostatniej części wypowiedzi

pana  xxx,  bo  Prezydent  nie  uczestniczył  w  tym  spotkaniu,  a  Sekretarz  mówi,  że  nie  kojarzy

zupełnie takiego spotkania. Prezydent Szewc dodał, że podtrzymuje swoje zdanie dotyczące tego, iż

zawsze pierwszeństwo nabycia ma dotychczasowy najemca.

Przewodniczący Rady Miasta Piły zapytał, czy radny Jan Ficerman podtrzymuje zgłoszony przez

siebie wniosek.

Radny Jan Ficerman powiedział, że tak, z zastrzeżeniem spraw, które są w kompetencji organów

ścigania.
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Przewodniczący  Rady  zapytał  radnego  Jacka  Bogusławskiego,  przewodniczącego  Komisji

Gospodarki  Miejskiej,  czy  zaproponuje  Komisji  wprowadzenie  przedmiotowego  punktu  do

porządku obrad Komisji Gospodarki Miejskiej. Przewodniczący dodał, że zastanawia się nad tym,

czy sprawą powinna się zająć Komisja Rewizyjna czy Komisja Gospodarki Miejskiej.

Radny Jacek Bogusławski  powiedział,  że Komisja Gospodarki Miejskiej,  pomimo tego, że ma

wiele  posiedzeń  wyjazdowych,  to  zajmie  się  tym  tematem,  jeśli  taka  będzie  wola  Rady.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  dodał,  że  chciałby  tę  sprawę  skonsultować

z przewodniczącymi innych komisji,  aby ustalić, czy to komisja, której on przewodniczy jest tą

najwłaściwszą  do  zajęcia  się  tą  sprawą.  Radny  Jacek  Bogusławski  powiedział,  że  uważa,  iż

najlepszym rozwiązaniem by było, jego zdaniem, poczekanie na ustalenia organów, które się tym

tematem obecnie zajmują.

Radny Paweł Jarczak  powiedział,  że zastanawia się nad zgłoszonym przez radnego Ficermana

wnioskiem i zadaje sobie pytanie, co by miało być wynikiem pracy tej komisji.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział,  że ma wrażenie, że kilku osobom w tym mieście

bardzo  zależy  na  tym,  aby  sprawę  ul.  Śródmiejskiej  22  wykorzystywać  do  celów  innych  niż

merytoryczne. Przewodniczący dodał, że w związku z tym, iż pojawiło się tak dużo informacji na

ten  temat,  to  Przewodniczący  chciałby  przeczytać  nawet  stustronicowy  materiał  na  ten  temat,

zawierający uporządkowaną wiedzę.

Bożena  Krutulska-Góral,  radca  prawny  w  Urzędzie  Miasta  Piły  powiedziała,  że  przede

wszystkim należy ustalić, co by miało być przedmiotem rozpoznania przez komisję, czyli jaki by

był zakres pracy takiej komisji. Potem trzeba ustalić, która z komisji powinna się zająć tą sprawą

i czy na tym etapie jest to racjonalne, jeśli zajmuje się tym prokuratura.

Radny  Marek  Toboła  powiedział,  że  jeśli  komisja  miałaby  się  pochylić  nad  problemem,  to

musiałby  być  zdefiniowany  cel.  Radny  powiedział,  że  dzisiaj,  kiedy  przysłuchuje  się

wypowiedziom może powiedzieć jedno, że w tej chwili jest chaos - słyszymy wyrwane z kontekstu

wypowiedzi.  Jest  jedna  płaszczyzna  -  konflikt  pomiędzy  mieszkańcami  kamienicy  przy  ul.
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Śródmiejskiej a Urzędem Miasta dotyczący procedury wykupu mieszkania. Radny powiedział, że

na tej płaszczyźnie najlepszym wyjściem jest wykorzystanie formuły skargi na Prezydenta Miasta.

Rada nie raz rozpatrywała tego typu skargi. Jest też druga płaszczyzna, a obie one się ze sobą łączą,

dotycząca  tego,  że  zdaniem  radnego  sprawa  zaczyna  być  elementem  gry  politycznej  przed

zbliżającymi się wyborami. Wykorzystuje się sesje Rady do wyartykułowania spraw nie do końca

zweryfikowanych i radny pójdzie do domu bez możliwości zweryfikowania tych kwestii.

Beata Dudzińska, zastępca prezydenta Miasta Piły  powiedziała, że do tej chwili sądziła, że ta

sprawa została wykreowana na potrzeby kampanii politycznej, ale słyszała Prezydent słowa pana

xxx i  miała  wrażenie,  że  są  one  szczere  i  dlatego Prezydent  postanowiła  się  do  tego  odnieść,

zakładając, że jest tu pewne niezrozumienie. Prezydent Dudzińska powiedziała, że interwencje, to

takie spotkania, na których rozmawiamy z mieszkańcami na tematy, z którymi dotąd sobie oni nie

poradzili i których nie mogli załatwić na poziomie poszczególnych wydziałów Urzędu. Prezydent

powiedziała, że wszyscy prezydenci przygotowują się do takich rozmów, bo to są z reguły trudne

kwestie.  Zazwyczaj  w  przypadku  trudnych  spraw  prezydenci  nie  podejmują  decyzji  w  czasie

interwencji,  bo  konsultują  te  sprawy jeszcze  z  merytorycznym wydziałem i  często  odbywa się

kolejne  spotkanie.  Prezydent  powiedziała,  że  przed  tą  interwencją  otrzymała  z  Wydziału

Gospodarki  Nieruchomościami  wykładnię  potwierdzającą,  że  Gmina  wstrzymała  sprzedaż

mieszkań  w  kamienicy  przy  ul.  Śródmiejskiej  i  Prezydent  wiedziała,  że  powodem  jest  stan

techniczny oraz,  że pani  xxx chce się  spotkać właśnie w tej  sprawie.  Pani  xxx po raz kolejny

zwróciła się z zapytaniem dotyczącym tego w jaki sposób może dokonać wykupu zajmowanego

przez  nią  mieszkania.  Rozmowa  była  bardzo  długa  -  powiedziała  prezydent  Dudzińska

- i zapytałam panią xxx, czy ma świadomość tego, w jakim stanie technicznym jest ta kamienica, w

jakim stanie są balkony, czy mieszkańcy byliby zdolni zrobić remont. Prezydent powiedziała, że z

jej ust nigdy nie padło stwierdzenie dotyczące tego, że gdyby państwo xxx wykupili mieszkanie, to

musieliby  wyremontować  całą  klatkę  i  wymalować  całą  elewację.  Rozmowa  skupiła  się  na

fatalnym stanie technicznym. Pani xxx powiedziała wtedy, że mieszkańcy kamienicy mówią o tym,

że pojawił się człowiek, który proponuje remont lub zamianę mieszkania. Prezydent powiedziała,

że wiedziała o tym, bo pan xxx zwrócił się wcześniej do Prezydenta z propozycją dotyczącą tego,

że miałby ochotę zająć się tą kamienicą - wyremontować ją,  ale otrzymał on informację,  którą

Prezydent powtórzyła pani xxx, że pierwszeństwo wykupu mają lokatorzy. Właśnie dlatego pan xxx
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zaczął rozmawiać z mieszkańcami, bo wiedział, że nie ma innego sposobu na nabycie praw do tej

kamienicy.  Prezydent Dudzińska powiedziała,  że na spotkaniu,  o którym mówi była też obecna

Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  i  Specjalista  z  Wydziału  Organizacyjno-

Prawnego i cały czas Prezydent powtarzała jedno - że lokatorzy muszą się zgodzić na propozycję

pana xxx, więc nie ma żadnego zagrożenia. W cytowanym piśmie, podpisanym przez Prezydent nie

ma słowa nieprawdy, ale Starosta nakręcił z tego spiralę polityczną i teraz Prezydent widzi, że być

może to był za duży skrót, ale to był wynik prawie godzinnego spotkania z panią  xxx. To była

spokojna rozmowa, to była szansa porozumienia się z panem xxx i tej szansy już nie ma, bo on się

już z tej  propozycji  wycofał.  Prezydent  podkreśliła,  że decyzja o wstrzymaniu wykupu w roku

2016, kiedy pan  xxx prawdopodobnie nie miał jeszcze żadnego pomysłu, wiązała się z tym, że

mieliśmy  świadomość  potrzeby  zrobienia  porządku  z  tą  kamienicą.  Prezydent  Dudzińska

powiedziała, że jej epizod w tej sprawie był najmniej istotny, bo nigdy nie rozmawiała z panem xxx

o jego planach. Natomiast to był bardzo dobry plan. Prezydent dodała, że czuje niesmak od kiedy

Prezydent zobaczyła konferencję Starosty. Kiedy inni zobaczyliby w jakim stanie jest ta kamienica,

to  być może zrozumieliby  stanowisko władz  Miasta  w tej  sprawie.  Chodzi  o  to,  aby najpierw

doprowadzić tę kamienicę do właściwego stanu, a dopiero potem podejmować inne decyzje i nic

innego - dodała prezydent Dudzińska - nie leży u podstaw takiej decyzji Urzędu.

Pani xxx powiedziała, że prezydent Dudzińska powiedziała wiele nieprawdziwych słów. Pani xxx

powiedziała,  że chodziło jej  przede wszystkim o odpowiedź na pytanie dlaczego nie może ona

wykupić mieszkania. W trakcie spotkania, prezydent Dudzińska powiedziała wyraźnie, że pani xxx

nie ma prawa wykupu, że ma ona rozmawiać z inwestorem, który jej zapewni mieszkanie. Pani xxx

zapytała dlaczego nie miała pierwszeństwa wykupu mieszkania i dlaczego miała się porozumiewać

z inwestorem, którego do dzisiaj nie widziała na oczy. Prezydent Dudzińska - powiedziała pani xxx

- powiedziała mi, że mam rozmawiać z inwestorem, który zapewni mi mieszkanie, bo ja nie jestem

w stanie wyremontować tej kamienicy, a kto sam remontuje kamienicę? - dodała pani  xxx . Pani

xxx powiedziała, że miała remontowany balkon i zrobili źle, zrobili drugi raz i cały czas jest źle

i ona nie wie, co ma zrobić w takiej sytuacji. Pani xxx powiedziała, że po wykupieniu mieszkania

może się dołożyć do remontu kamienicy, bo takie koszty są w opłatach.
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Prezydent  Beata  Dudzińska  powiedziała,  że  przyjmując  mieszkańców  w ramach  interwencji,

Prezydent  nie  musi  się  znać  na  wszystkim,  ale  właśnie  dlatego  prezydent  spotykający  się

z  mieszkańcem  jest  przygotowany  przez  wydział  merytoryczny  i  dlatego,  na  całe  szczęście,

Prezydent ma ten dokument, który otrzymała z wydziału przed spotkaniem z panią xxx i dodała, że

zna go prawie na pamięć. Ten dokument to jest jedyny dowód na to, że jeśli Prezydent chciałaby

podjąć jakąkolwiek inną decyzję, to byłaby ona w niezgodzie z tym dokumentem. Prezydent Beata

Dudzińska podkreśliła, że podtrzymuje te dwa zdania, które podpisała, bo są one prawdziwe. Teraz,

z perspektywy czasu, Prezydent uważa, że można było dołożyć jeszcze ze dwa zdania, ale wtedy

Prezydent sądziła, że pani xxx zrozumiała w trakcie rozmowy dlaczego nie może nabyć mieszkania.

W  dokumencie,  który  Prezydent  miała  podczas  rozmowy  z  panią  xxx była  mowa

o tym, że pierwszeństwo w wykupie mają mieszkańcy, pod warunkiem, że Gmina zdecyduje się

zbyć mieszkanie. Prezydent Beata Dudzińska powiedziała, że nie było innej możliwości prawnej

zakończenia tej interwencji.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że dziękuje prezydent Dudzińskiej za przedstawienie

pełnych okoliczności sprawy.

Radna Dorota Urbańska powiedziała, że przysłuchując się dyskusji, doszła do wniosku, że pani

xxx zależy  na  wykupie  mieszkania,   ale  kamienica  ma  być  najpierw  wyremontowana,  bo  nie

przeprowadza się samodzielnie całego remontu kamienicy. Chodzi o to, że Miasto jest zobowiązane

do wyremontowania kamienicy. Są natomiast inne okoliczności, w tym zobowiązania mieszkańców

z tytułu opłat za czynsz, ale największym problemem jest to - jak tłumaczyła pani Prezydent - że

Miasto ma ograniczone środki na takie zadania i w tym momencie jest to niemożliwe.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że to, co zostało powiedziane wyczerpuje temat na

tym etapie.  Przewodniczący poprosił  radnego Ficermana o ustosunkowanie  się  do zgłoszonego

przez niego wniosku.

Radny Jan Ficerman powiedział, że chodziło mu o to, aby sprawy Miasta rozpatrywać w Mieście,

w obecności Rady. Po wysłuchaniu różnych wypowiedzi - dodał radny Ficerman - dochodzę do

wniosku, że ta sprawa nie może być rozwiązana bez oddania jej w ręce wymiaru sprawiedliwości,

33



ale po zakończeniu tego procesu będziemy w tym samym miejscu - kamienica będzie wyglądać tak

jak wygląda. Radny Ficerman powiedział, że chciał swoim wnioskiem odnieść się do społecznego

wymiaru  tej  sprawy.  Chodziło  o  zażegnanie  konfliktu  o  to  by  mieszkańcy  tej  kamienicy  byli

uspokojeni,  a,  po  tym co  usłyszeliśmy od  pani  Prezydent  i  od  pana  Prezydenta,  powinni  być

spokojni. Radny dodał, że kiedy zgłaszał wniosek chodziło mu o to, aby komisja, która by się zajęła

tą kwestią wskazała nam kierunek rozwiązania tego problemu i dodał, że jeśli ten wniosek nie trafił

w tym kierunku, to radny go wycofuje, ale swojego zdania w tej sprawie nie zmieni.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  powiedział,  że  czekamy  w tej  sprawie  na  rozstrzygnięcie

właściwych organów i dodał, że w momencie kiedy będzie miał wiedzę na ten temat, to przekaże ją

Radzie. Przewodniczący powiedział, że chce przypomnieć, iż zgodnie z art. 24h ustawy z 8 marca

1990 r. o samorządzie gminnym do 30 kwietnia br. radni powinni złożyć na ręce Przewodniczącego

Rady dwa egzemplarze druku oświadczenia majątkowego wraz z jedną kopią PIT za rok 2017.

Formularz do wypełnienia otrzymali Radni na skrzynki mailowe 15 marca br.

Ad 26.

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta

Piły zakończył obrady LI sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła: Przewodniczący Rady Miasta Piły

(-) Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela
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